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Protokół Nr XLII/17 
 

SESJI RADY GMINY DĄBRÓWNO 

z dnia 21 grudnia 2017 roku 
 
 

1. Otwarcie nastąpiło o godz. 1300, zamknięcie o godz.1520. 

Na posiedzeniu podjęto 4 uchwały od Nr XLII/246/17 do Nr XLII/249/17. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni wg listy obecności – załącznik nr 2 

2. Sołtysi wg listy obecności – załącznik nr 3 

3. Piotr Zwaliński – Wójt Gminy Dąbrówno 

4. Dorota Szczurowska – Zastępca Wójta Gminy Dąbrówno 

5. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy Dąbrówno 

6. Joanna Żarczyńska – Skarbnik Gminy Dąbrówno 

7. Marcin Ignatowski – Radca Prawny 

8. Aldona Nowakowska – Przedstawiciel Stowarzyszenia Straż Ochrony Przyrody      

i Praw Zwierząt 

9. Stanisław Łasica - Przedstawiciel Stowarzyszenia Straż Ochrony Przyrody i  Praw 

Zwierząt 
 
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński powitał zebranych, odczytał 

proponowany porządek obrad. W posiedzeniu uczestniczyło 13 Radnych na 15 osobowy  

skład Rady, w związku z czym obrady były prawomocne. 

 
Ad. 3a) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówno 

na lata 2017 – 2030. 

Przed przystąpieniem do omawiania niniejszego projektu uchwały, Przewodniczący 

Rady Pan Andrzej Krzemiński powołał się na zapis w Statucie Gminy Dąbrówno mówiący 
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o tym, że nie ma potrzeby odczytywania uchwał, które zostały dostarczone Radnym we 

wcześniejszym terminie. Zarządził głosowanie w sprawie nieodczytywania uchwał. 

 
Głosowanie: 

za – 13 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Kontynuując poprosił Panią Skarbnik o omówienie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Dąbrówno na lata 2017 – 2030. Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska 

przedstawiła projekt uchwały. Uzasadnienie stanowi załącznik nr  4 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 13 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XLII/246/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 
Ad. 3b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrówno na 2017r. 

Skarbnik Gminy Pani Joanna  Żarczyńska  przedstawiła projekt uchwały informując    

o zmianach dokonanych w budżecie gminy na rok bieżący. Uzasadnienie stanowi załącznik  

nr 6 do protokołu. 

W związku z brakiem uwag do niniejszej uchwały Przewodniczący Rady poddał ją  

pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 13 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XLII/247/17 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 
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Ad.  3c)  uchwalenia  Wieloletniej   Prognozy   Finansowej  Gminy  Dąbrówno  na     lata 

2018 – 2030. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno Pan Andrzej Krzemiński odczytał uchwałę  

Nr RIO.VIII-0120-542/17 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 20 listopada 

2017r. w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrówno na lata 2018 – 2030. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Skarbnik  Gminy  Pani  Joanna  Żarczyńska  przedstawiła  najważniejsze    informacje 

zawarte w projekcie uchwały. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 12 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 1 głos 

Uchwała Nr XLII/248/17 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 
Ad. 3d)  uchwalenia budżetu na rok 2018. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno Pan Andrzej Krzemiński odczytał uchwałę  

Nr RIO.VIII-0120-541/17 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 20 listopada 

2017r. w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały budżetowej Gminy 

Dąbrówno na rok 2018 oraz pozytywnego zaopiniowania możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie budżetu Gminy Dąbrówno na 2018 rok. Uchwała RIO stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno  poprosił  o  przedstawienie opinii    poszczególnych 

komisji. Opinie stanowią załącznik od nr 12 do nr 15 do protokołu. 

Skarbnik Gminy Pani Joanna  Żarczyńska  przedstawiła projekt uchwały informując    

o założeniach zawartych w budżecie gminy na 2018 rok. Informacja i objaśnienia do budżetu 

Gminy w Dąbrówno na 2018 rok stanowią załącznik nr 16 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 12 głosów 
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przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 1 głos 

Uchwała Nr XLI/249/17 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 
Ad. 3e)  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dąbrówno. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marek Zalewski poinformował, że spotkał 

się z dyrektorami szkół osobiście, ale chciałby, aby możliwość wysłuchania dyrektorów mieli 

także pozostali członkowie komisji. Pan Zalewski złożył wniosek, żeby sprawa ta została 

rozpatrzona na następnej sesji, po zwołaniu komisji rewizyjnej, na którą zostaną zaproszeni 

dyrektorzy szkół. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie dot. wniosku przewodniczącego   Komisji 

Rewizyjnej. 

Głosowanie: 

za – 13 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Ad.  4.  Przyjęcie protokołu z XL, XLI  Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 12 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 1 głos 

Protokoły z XL, XLI Sesji Rady Gminy Dąbrówno zostały przyjęte większością głosów. 
 
 
Ad. 5. Informacje o działaniach podejmowanych przez Stowarzyszenie Straż Ochrony 

Przyrody i Praw Zwierząt w 2017 roku. 

Przedstawiciele Stowarzyszenia omówili działania podejmowane w 2017r. 

Podziękowali władzom Gminy Dąbrówno, Radnym, Sołtysom i wszystkim zaangażowanym 

za dotychczasowe wsparcie i pomoc. Zwrócili uwagę na wzrastający problem bezdomności 
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zwierząt. Przedstawiciele wyrazili chęć dalszej współpracy, prosząc równocześnie o pomoc 

finansową dla Stowarzyszenia. 

Wójt Gminy Dąbrówno Pan Piotr Zwaliński podziękował Przedstawicielom 

Stowarzyszenia za wszystkie działania podejmowane w celu zwalczania bezdomności 

zwierząt i walkę z znieczulicą społeczną. 

 
Przerwa 10 min. 
Zmiana składu Rady z 13 na 12 osób. Obrady opuściła Radna Pani Jadwiga Wańkowicz. 

 
 
Ad   6.   Informacje   Wójta   Gminy   o   pracy   Wójta   Gminy   Dąbrówno   w   okresie 

międzysesyjnym, z wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno poinformował, że Radni otrzymali tę 

informację na piśmie. Informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 
 
 
Ad. 7. Interpretacje i wnioski Radnych. 

Radni Rady Gminy Dąbrówno nie wnieśli żadnych interpretacji i wniosków. 
 
 
Ad. 8. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno odczytał kolejno: 

1. pismo Wicemarszałka Sejmu Rzeczpospolitej Polskiej Stanisława Tyszka z dnia 

27.11.2017r. w sprawie przewidzianych zmian w Kodeksie wyborczym w zakresie 

organizacji wyborów samorządowych. Pismo stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

2. pismo Radnego Pana Marka Zalewskiego z dnia 18.12.2017r. w sprawie rezygnacji     

z pełnienia funkcji członka Komisji Budżetu, Planowania,  Inicjatyw Gospodarczych   

i Rolnictwa. Pismo stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
Przewodniczący   Pan   Andrzej   Krzemiński   poinformował,   że   odbyło   się  spotkanie 

w związku ze skargą skierowaną na działalność Kierownika GOPS w Dąbrównie. 

Z-ca Wójta Pani Dorota Szczurowska poinformowała, że spotkanie miało mieć charakter 

mediacyjny. Prowadzący Punkt  Przedszkolny nie  złożył  w  określonym  terminie  wniosku  

o przygotowanie porozumienia na dofinansowanie dożywiania dzieci uczęszczających do 

Punktu  Przedszkolnego.  Dlatego  też  Pani  Kierownik  GOPS  w  Dąbrównie,  nie       chcąc 
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pozostawić  rodziców  bez  wsparcia  finansowego,  poprosiła  ich  o  indywidualne   złożenie 

wniosków na dofinansowanie posiłków. 

Pani Szczurowska dodała, że posiłki na terenie gminy Dąbrówno finansowane są dla 

wszystkich dzieci w takiej samej wysokości. 

W  związku z  brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie dot.    przekazania 

skargi, celem rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. 

Głosowanie: 

za -   0 głosów 

przeciw – 12 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został jednogłośnie odrzucony. 
 
 

Przewodniczący Rady odczytał pismo mieszkanki Gminy Dąbrówno wraz z 

załącznikami dot. zaświadczenia o skargach skierowanych na działalność Wójta, a także nie 

udzielenia odpowiedzi na pismo z dnia 09.11.2017r. przez UG w Dąbrównie. Pismo stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

Z-ca  Wójta  Pani  Dorota  Szczurowska  poinformowała,  że  odpowiedź  na      pismo 

mieszkanki z dnia 09.11.2017r. została skierowana w dniu dzisiejszym. 

Mieszkaniec Brzeźna Mazurskiego zwrócił się do Wójta Gminy Dąbrówno z pytaniem 

dot. remontu drogi w Brzeźnie Mazurskim. 

Pan Wójt poinformował mieszkańca, że pracownikowi UG w Dąbrównie zostało 

zlecone skontaktowanie się z firmą Direx, która miała wykonać usługę nawiezienia kruszywa 

na omawianą drogę. Wójt oświadczył, że nie wie na jakim etapie jest ta sprawa. 

Poinformował, że Gmina Dąbrówno nie występowała o wsparcie finansowe z UE na 

wykonanie nawierzchni asfaltowej, bądź remontu tej drogi, ponieważ wniosek otrzymałby 

mało punktów i zostałby odrzucony. Pan Wójt dodał, że drogi, które zostały wykonane z 

nawierzchnią asfaltową na terenie Gminy Dąbrówno tj. w Saminie, Saminku, Wierzbicy 

zostały wytypowane ze względu na możliwość uzyskania wymaganej punktacji do 

pozytywnego rozpatrzenia wniosku. Wójt poinformował, że zostało podpisane porozumienie  

z firmą Direx dot. terminu wykupienia drogi w Brzeźnie Mazurskim. Po jej wykupie firma 

Direx będzie partycypować w kosztach remontu omawianej drogi mimo, że droga ta nie 

będzie użytkowana przez firmę. 
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Radny Pan Bartosz Sołtan zwrócił uwagę na powracający problem złego stanu drogi  

w Brzeźnie Mazurskim, a także hałas i zanieczyszczenia powietrza spowodowane 

działalnością żwirowni. 

Mieszkaniec Brzeźna Mazurskiego zwrócił się z pytaniem dot. powodu wstrzymania 

środków z funduszu sołeckiego. 

Skarbnik Pani Joanna Żarczyńska poinformowała, że nie został wstrzymany tylko 

fundusz sołecki, ale także zostały wstrzymane inne zakupy. Trudna sytuacja finansowa gminy 

spowodowana jest brakiem dochodów. 

Radny Bartosz Sołtan zwrócił uwagę, na to, że stadion w Dąbrównie jest inwestycją, 

która pochłonęła bardzo duże pieniądze, a nie nadaje się do użytkowania i nie wie dlaczego 

nikt nie wypowiada się, co do tego tematu. 

Z-ca Wójta poinformowała, że możliwość niezrealizowania funduszu sołeckiego    jest 

spowodowana jedynie brakiem środków finansowych. 

Pan Wójt zwrócił się do Radnych i poinformował, że Gmina przedstawiła projekt 

budżetu oparty na możliwościach pozyskania dofinansowania ze środków zewnętrznych. 

Możliwość pozyskania środków pieniężnych z zewnątrz jest możliwa tylko do 2020 roku. 

Radni natomiast mogą wnosić inne propozycje do budżetu i decydować,  jakie inwestycje 

będą realizowane w danym roku. Wójt podkreślił, że trudna sytuacja finansowa Gminy nie 

jest spowodowana realizacją inwestycji na terenie Gminy Dąbrówno, ale brakiem wpływów 

do budżetu. 

Radny Pan Michał Mielczarek zabrał głos w sprawie roli Radnych w uchwalaniu 

budżetu. Przytoczył spotkania komisji budżetu, podczas których były przedstawiane 

propozycje do budżetu, które nie zostały wzięte pod uwagę. 

Pan Wójt poinformował wszystkich obecnych na Sesji, że jest osobą, która bierze 

największą odpowiedzialność za wydatkowanie budżetu. 

Z-ca Wójta poinformowała, że w wyniku zwiększenia budżetu inwestycji 

termomodernizacji budynku PSP w Elgnowie, w budżecie zaproponowano zmiany,  

polegające na przesunięciu środków pieniężnych przeznaczonych na remont serwerowni w 

Urzędzie Gminy w Dąbrównie i środków pieniężnych przeznaczonych na wykonanie elewacji 

budynku GOPS w Dąbrównie. Nie postawiono Radnych przed trudnym wyborem, jakim jest 

rezygnacja z jakiejkolwiek inwestycji. Zwróciła uwagę na postawę Radnego Pana Bogumiła 

Garnek, który podczas Komisji Wspólnych w dn. 18.12.2017r. oznajmił, iż sołectwo Elgnowo 

jest skłonne przekazać wszystkie środki z funduszu sołeckiego na 2018r. na inwestycję dot. 
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szkoły w Elgnowie. Z-ca Wójta poinformowała, że zależy jej na współpracy pomiędzy 

Radnymi, a władzą Gminy Dąbrówno. 

Radny Rady Powiatu Ostródzkiego Pan Andrzej Waszczyszyn zwrócił się do  

Radnych, że to w ich gestii jest zatwierdzanie m.in. budżetu gminy i oni mają  ogromny 

wpływ na wszelkie jego zmiany. 

Po  zakończonej  dyskusji  i  wyczerpaniu  porządku  obrad Przewodniczący zakończył 

posiedzenie XLII Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała: 
/-/ Marta Dembkowska 

 

Zatwierdził: 
PRZEWODNICZĄCY 

RADY GMINY DĄBRÓWNO 
 /-/ Andrzej Krzemiński 
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